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Folketingsmedlem Sikandar Siddique (UFG) har den 27. oktober 2020 stillet 

mig følgende spørgsmål, som jeg hermed skal besvare. 

Spørgsmål nr. S 155: 

Vil ministeren efter menneskerettighedseksperter fra FN’s kritik af ghettopak-

ken anerkende, at brugen af ord som ”ghettoer” stigmatiserer borgere og områ-

der, og at etnicitetskriteriet i ghettopakken er udtryk for diskrimination? 

Svar: 

Der er boligområder i Danmark, som er udfordret af mange beboere, som er 

uden for arbejdsmarkedet og har et lavt uddannelses- og indkomstniveau, lige-

som der bor mange dømte og er en dårlig integration. For at kunne håndtere 

disse problemer effektivt er det nødvendigt at identificere områderne og følge 

med i, om indsatserne virker.  

Siden 2010 har lovgivningen identificeret de mest udsatte boligområder, og det 

er også den term – nemlig udsatte boligområder - jeg selv plejer at benytte, når 

jeg omtaler områderne.  

Regeringens overordnede boligpolitiske mål er at sikre blandede boligområder. 

Derfor skal segregering bekæmpes. Og det forudsætter, at vi har tal for, hvor 

mange beboere, der opfylder de fem kriterier i lovgivningen, herunder også 

andel af ikke vestlige indvandrere og efterkommere.  

Med venlig hilsen 

Kaare Dybvad Bek 
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